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تأثٌر مناهجٍ مُقترحٍ للتربٌة الحركٌة بطرٌقة اللعب فً الكفاءات الإدراكٌة  ) :عنوان الاطروحة 

 (الحركٌة وبعض القدرات الحركٌة لرٌاض الأطفال مرحلة التمهٌدي فً محافظة مٌسان 

المستخلص 

شمل البحث المقدمة وأهمٌة البحث واهداف البحث التً تهدف التعرف على بعض الكفاءات الادراكٌة 

وفرضت الباحثة وجود فروق معنوٌة ولصالح المجموع .. والقدرات الحركٌة لمدى اطفال الرٌاض 

طفل حٌث طبق مناهج تعلٌمً على المجموعة التجرٌبٌة وقد  (30)وشملت العٌنة . التجرٌبٌة 

توصلت الباحثة الى استنتاج ان المنهاج طور قدرات العٌنة اما اهم التوصٌات هو بناء مناهج لرٌاض 

. الاطفال تتناسب مع التطور العلمً واحتٌاجات الاطفال 
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Abstract 

The search included provided and the importance of research and research 

objectives, which aims to identify some cognitive skills and motor skills for over 

Riyadh kids .. The researcher imposed significant differences in favor of the 

experimental total. The sample included 30 children where educational 

approaches applied to the experimental group researcher has reached to the 

conclusion that the curriculum developed capabilities of the sample either the most 

important recommendations is to build a curriculum for kindergarten 

commensurate with the scientific development and the needs of children. 


